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číslo 4/2015, vydáno dne 23. 5. 2015 

ÚVODNÍ SLOVO STAROSTY 

Vážení spoluobčané, v tomto čísle zpravodaje Vám při-

nášíme informace z květnových zasedání zastupitelstva i 

s komentářem k jednotlivým projednávaným bodům a 

také další zprávy o životě v Cholticích. 

Minulý týden jsme si společně připomněli výročí 730 let 

od první písemné zmínky o Cholticích a 30 let od zahájení 

výuky  v nové škole. Celá akce byla velice náročná na 

přípravu a tak všem, kteří se podíleli na její přípravě a 

realizaci patří velké poděkování. Její podrobnější popis 

najdete ve zvláštním článku, a tak si dovolím pouze po-

zvat všechny spoluobčany na výstavu, která byla k této 

příležitosti instalována z dobových předmětů, dokumen-

tů a fotografií v zámeckém depozitáři, který byl právě 

před touto akcí čerstvě zrekonstruován.  

Vyšlo nám počasí, stejně tak tomu bylo při módní pře-

hlídce paličkované krajky, kde modelkami byly i naše 

místní mladé slečny, při koncertu skupiny Olympic, která 

se k nám vrátila po 9 letech, při pálení čarodějnic či při 

festivalu dětských pěveckých sborů, na kterém poprvé v 

historii vystoupil choltický dětský sbor Choltíček. S deš-

těm se museli vypořádat hasiči při soutěži pardubické 

ligy, ale ti jsou přeci na vodu zvyklí. Ale při nočních úto-

cích na konci června mají většinou krásně. Doufejme, že 

nám počasí bude přát na dětský den, ale i při stavbě 

splaškové kanalizace v ulicích Lipoltická, U Školy, Helli-

chova a Luční, jež začíná v těchto dnech. Pěkné počasí 

bychom si přáli i v červnu při stavbě chodníku od zdra-

votního střediska k Tereze, ale i při drobných opravách 

uvolněných dlaždic na dalších chodnících probíhajících v 

těchto dnech. Nesmí pršet ani v polovině června, kdy nás 

čeká 12. ročník festivalu chrámových sborů, ani na konci 

června, kdy se budeme v zámeckém parku loučit se žáky 

9. ročníků naší ZŠ. Pěkné počasí potřebujeme i na začát-

ku července, kdy plánujeme zahájit opravu střechy kaple 

sv. Romedia. Jestli prší nebo je horko, je jedno fotbalis-

tům Slavoje, kteří zatím vévodí okresnímu přeboru a 

pokud jejich výkony neklesnou, můžeme na konci června 

oslavovat jejich vítězství v nejvyšší okresní soutěži. 

Lháři. Nejedná se o nařčení osob nemluvících pravdu, ale 

o další pravidelné divadelní představení, které navštívili 

naši senioři s klubem důchodců. Viděli jsme ho se ženou 

též. Byla sousedkou napomínána, aby se tolik nesmála... 

Skvělá komedie. Ale anglický humor, u kterého musíte 

být prostě nad věcí. 

V životě se střídají chvíle smutné s veselými, tak jako po 

dešti vždy vyjde slunce. Tak proč nebýt nad věcí? 

Mgr. Tomáš Bolek 

SLAVNOSTNÍ JMENOVÁNÍ ŘEDITELKY ZŠ 

CHOLTICE 

Starosta městyse Mgr. Tomáš Bolek slavnostně jmenoval 

ve středu 22. dubna 2015 do funkce novou ředitelku ZŠ 

Choltice Mgr. Ivu Sedláčkovou. Slavnostního setkání, 

které se konalo na Úřadě městyse Choltice, se zúčastnil 

i místostarosta Mgr. Jan Pavlík, zastupitelé městyse a 

školská rada. Samozřejmě nechyběli ani pedagogičtí a 

provozní zaměstnanci základní školy. Žezlo ve vedení 

školy symbolicky předal odcházející ředitel Mgr. Aleš 

Kalina. Mgr. Sedláčková se ujme funkce 1. 8. 2015.  

Nová ředitelka ZŠ Choltice se také představila zastupite-

lům městyse a veřejnosti na zasedání dne 4. 5. 2015. 

Informovala o svém odborném vzdělání, praxi a hlavních 

prioritách, na které bude klást důraz ve své náročné 

funkci. Jedná se např. o podpoření výuky jazyků (nejen 

cizích, ale i českého), modernizaci počítačového vybave-

ní, podporu ekologické výchově, vybudování přírodní 

učebny, podpoře sportovních aktivit, účasti na různých 

soutěžích apod. Podporovat bude také vzdělávání učitelů 

či slušné chování mezi dětmi.  

Jako jazykářka si s největší pravděpodobností ponechá 7 

vyučovacích hodin angličtiny. 

CHOLTICKÝ ZPRAVODAJCHOLTICKÝ ZPRAVODAJCHOLTICKÝ ZPRAVODAJCHOLTICKÝ ZPRAVODAJ    

www.choltice.cz 
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INFORMACE ZE 3. ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA 

MĚSTYSE CHOLTICE 

Zasedání se konalo v pondělí 4. 5. 2015 od 18:00 ve slav-

nostní místnosti Zámecké restaurace v Cholticích. Zú-

častnilo se ho všech 11 zastupitelů a 22 občanů. Zápis 

s přesným zněním usnesení je k dispozici na podatelně 

Úřadu městyse nebo na www.choltice.cz. 

Zastupitelstvo městyse Choltice vzalo na vědomí zprávu 

nové ředitelky ZŠ Choltice Mgr. Ivy Sedláčkové o kon-

cepci, kterou bude prosazovat ve funkci ředitelky školy. 

Více informací najdete na straně 1 Choltického zpravoda-

je. 

Zastupitelstvo městyse Choltice vzalo na vědomí infor-

mace o vrácení části dotace na akci Rekonstrukce zám-

ku Choltice – Renesanční zámek čp. 5. Více informací 

najdete na straně 4 tohoto čísla Choltického zpravodaje. 

Zastupitelstvo městyse Choltice vzalo na vědomí infor-

mace o akci Odkanalizování SZ části Choltic. 

Zastupitelstvo městyse Choltice vzalo na vědomí infor-

mace o přípravách akce Výstavba ulic Hellichova, U 

Školy, Severní a U Obory. Více informací najdete na 

straně 6 Choltického zpravodaje. 

Zastupitelstvo městyse Choltice vzalo na vědomí infor-

mace o přípravách rozpočtového opatření č. 2/2015 a 

rozpočtového výhledu na roky 2016-2018. Více najdete 

na stranách 4-5 Choltického zpravodaje. 

Zastupitelstvo městyse Choltice schválilo výpůjčku po-

zemku p. č. 273 (ZE) v k. ú. Choltice o výměře 5 111 m2 

na dobu jednoho roku od podpisu smlouvy. Výpůjčka 

pozemku pro pastvu koní byla schválena v roce 2014 na 

jeden rok, nyní žadatelka žádala její prodloužení. 

Zastupitelstvo městyse Choltice schválilo pronájem 

pozemku p. č. 189/6 v k. ú. Choltice o výměře 1716 m2 

za cenu  10 000 Kč ročně za účelem skladování dřevního 

odpadu. Firma využije pozemek jako deponii dřevního 

odpadu. 

Zastupitelstvo městyse Choltice neschválilo prodej po-

zemku p. č. 758/29 v k. ú. Choltice o výměře 303 m2 

Tělovýchovné jednotě Slavoj Choltice za účelem využití 

k přístavbě budovy sportovních kabin za cenu 100 Kč za 

m2 a režijní náklady spojené s prodejem. TJ Slavoj Chol-

tice žádal o pozemek o rozloze 303 m2 za účelem pří-

stavby k objektu sportovních kabin. Navrhovaná cena za 

1 m2 by dle informací realitních kanceláří měla být mezi 

60-100 Kč, a to z důvodu rozšiřování občanské vybave-

nosti a zázemí pro sportovní aktivity.  

Vzhledem k možnému střetu zájmů, kdy starosta je záro-

veň předsedou TJ Slavoj Choltice, J. Čermák je ve výkon-

ném výboru a Ing. Havlík je předsedou volejbalového 

oddílu, se tito tři uvedení zastupitelé rozhodli zdržet 

hlasování.  

M. Čermák představil kompletní projekt, kdy by se budo-

va  TJ Slavoje Choltice rozrostla o ubytovací a stravovací 

kapacity, zároveň by došlo k rozšíření zázemí pro hráče. 

Zastupitelstvo městyse Choltice schválilo koupi pozem-

ku p. č. 707 v k. ú. Choltice o výměře 734 m2 za částku 

4000 Kč, zajištění administrativních záležitostí a uhra-

zení režijních nákladů spojených s koupí pozemků. Jde o 

pozemek podél zdi, mezi silnicí  a zahradní zdí. (příkop 

kolem zahrad) o který se městys stejně stará, protože je 

současní veřejného prostranství. Pozemek k odkupu 

nabídli městysi vlastníci, má výměru 734 m2 a cena do-

mluvená s vlastníky je  5,66 Kč/m2. Celkem z pozemek 

městys zaplatí 4 000 Kč a režijní náklady. 

Zastupitelstvo městyse Choltice schválilo bezúplatný 

převod pozemku p. č. 956 v k. ú. Choltice o výměře 198 

m2 od České republiky do vlastnictví městyse Choltice. 

V roce 2012 požádal AOPK o bezúplatný převod pozem-

ku p. č. 956 o výměře 198 m2 v k. ú. Choltice do vlastnic-

tví městyse Choltice. Jedná se o koryto přivaděče vody 

do Chrtnického rybníka. Účelem převodu je sjednotit 

vlastnictví celé napouštěcí soustavy rybníka Chrtnický a 

umožnit tak jednotnou správu přivaděče městysem Chol-

tice. AOPK nyní předložil smlouvu o převodu. 

Zastupitelstvo městyse Choltice schválilo územní studii 

pro lokalitu Z7. V lokalitě Z7 Choltice – sever (za ulicí 

Severní, směrem ke kříži) je navrženo 17 stavebních po-

zemků pro výstavbu RD. Zpracování projektové doku-

mentace na všechny inženýrské sítě (kanalizace obě, 

elektřina, plyn, rozhlas, veřejné osvětlení) a komunikace 

a získání stavebního povolení na jejich výstavbu odhadu-

je starosta na cca 2 roky. Investiční náklady na vybudo-

vání všech sítí jsou odhadovány na osm milionů korun, 

příjmy z prodeje pozemků, které jsou ve vlastnictví 

městyse, jsou předpokládány kolem 13 mil. Kč. 

Zastupitelstvo městyse Choltice delegovalo starostu 

Mgr. Tomáše Bolka k zastupování městyse Choltice na 

valné hromadě Vodovodů a kanalizací Pardubice, a. s. 

konané dne 14. 5. 2015. Valná hromada se koná 14. 5. 

2015, na jejím programu je celkem 10 bodů. 

Zastupitelstvo městyse Choltice vzalo na vědomí infor-

mace o výběrovém řízení na pozici zahrad-

ník/zahradnice pro zámecký park a oboru. Do výběro-

vého řízení na pozici zahradníka se přihlásili čtyři uchaze-
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či, z nichž dva byli vyřazeni z důvodu nedostačujícího 

vzdělání. Po absolvování pohovoru ve druhém kole se 

výběrové komise shodla na Ing. Lucii Koláčné. Ta na pozi-

ci zahradnice nastoupí 1. 7., dva měsíce bude pracovat 

v souběhu se stávajícím zahradníkem Petrem Bochem. 

Ten sem následně bude dojíždět zhruba 2x týdně na 

konzultace. Další informace na straně 5. 

Zastupitelstvo městyse Choltice schválilo zápis do kro-

niky městyse Choltice za rok 2011. Ing. Marie Fižová 

uvedla, že zastupitelům poskytla zápis za rok 2011 ke 

kontrole. Zároveň jsou již zpracovány veškeré archiválie, 

fotografie, plakáty či pozvánky. Nyní bude zápis přepsán 

ručně do obecní kroniky.  

Zastupitelstvo městyse Choltice vzalo na vědomí infor-

mace o průběhu komplexních pozemkových úprav v k. 

ú. Choltice a k. ú. Ledec. Do 14. 4. 2015 bylo možné 

rozporovat či potvrdit návrh nového uspořádání. Vzhle-

dem k tomu, že došlo k více nesouhlasům s vytyčením 

pozemků, pozemkový úřad prodloužil dobu, kdy bude 

schvalována celá pozemková úprava, a to do 31. 1. 2016. 

Městysi budou v rámci pozemkových úprav vzaty téměř 

všechny polnosti (9 ha), budou mu dány výměnou cesty. 

Nyní budou probíhat malé pozemkové úpravy 

v intravilánu. Pozemkové úpravy probíhají v Cholticích a 

Ledci od roku 2010. 

Zastupitelstvo městyse Choltice vzalo na vědomí infor-

mace o úpravě systému třídění odpadu v městysi. Před-

seda komise pro životní prostředí Ing. Rudolf Havlík 

zhodnotil první svoz, kdy se odvezlo 220 kg plastů a 180 

kg papíru. Technik městyse Pavel Vančura uvedl o údaj o 

počtu zaregistrovaných – celkem cca 140 domácností 

(3/4 občanů mají jen plasty), reakce občanů je prý 

vesměs kladná. Je však důležité především řádně vysvět-

lit uvažovaný systém vyvážení popelnic, kdy by měly mít 

rozlišné známky a lidé by si měli vybrat mezi čtrnácti-

denním a měsíčním svozem. Starosta zároveň informoval 

o možnosti vývozu suti, a to do kontejneru v areálu je-

dousovského kravína, kde každou sobotu od 9 do 11 

hodin má městys pro občany k dispozici kontejner na 

stavební suť.  

Zastupitelstvo městyse Choltice vzalo na vědomí infor-

mace o přípravě kulturních a sportovních akcí. Starosta 

informoval o přípravě následujících kulturních a sportov-

ních akcí: 

23. 5. Cyklovýlet s Josefem Zimovčákem – start i cíl v 

Cholticích (příští rok se na choltickém zámku uskuteční 

výstava historických bicyklů) 

31. 5. Dětský den – přípravy vznikají ve spolupráci 

s rybářským spolkem, na akci se také bude prezentovat 

nově vznikající společnost F. Ondráčka a A. Voleské Chol-

tické zážitky (možnost zapůjčení koloběžek aj.), vystoupí i 

šermířská skupina. Dětský den začíná od 15 hodin, koná 

se na louce u Zámecké restaurace. 

Zastupitelstvo městyse Choltice vzalo na vědomí infor-

mace starosty o aktivitách městyse od posledního jed-

nání zastupitelstva. 

Starosta informoval o následujících aktivitách městyse 

od posledního jednání zastupitelstva: 

- řeší se podnět od občanů, kteří přednesli žádost, aby 

budova ZŠ Choltice byla pojmenována podle tehdejšího 

předsedy MNV J. Procházky – starosta informoval, že 

většinový názor občanů i zastupitelů je ten, že na stavbě 

pracovalo v akci Z nespočet lidí, je nutné nezapomínat na 

stavbyvedoucího p. Adamíru, je tak jako vhodnější vní-

mána forma pamětní desky, nikoliv přejmenování školy, 

které je také administrativně náročné 

- je zde možnost vzniku dobrovolného svazku obcí Pře-

loučska, ve kterém by byly obce spadající pod obec 

s rozšířenou působností Přelouč. Tento svazek obcí by 

měl za úkol řešit problémy obcí, např. nedostatek míst 

v domovech důchodců, odpadové hospodářství, nedo-

statek míst v mateřských školách, sportovní vyžití dětí 

v rámci mimoškolních aktivit aj. Zastupitelé prozatím 

neprojevili souhlas se členstvím v tomto spolku. 

- vzniká iniciativa občanů pod vedením Petra Jošta, je-

jímž záměrem je revitalizace areálu koupaliště. Nově 

vzniklý spolek by měl definovat využití prostoru a navrh-

nout získávání finančních prostředků. I nadále by měl být 

zachován sportovní charakter areálu, případně 

s možností přírodní tělocvičny a stanového městečka. 

Technik městyse Pavel Vančura k tomu uvedl, že není 

v letošním roce reálné vypustit a znovunapustit nádrž 

koupaliště, neboť vrt, z kterého do nádrže teče voda, je 

ve špatném stavu, přítok je velmi slabý. V letních měsí-

cích tak nestíhá natékat ani výpar. V příštím roce by 

mohlo dojít k opravě vrtu, osazení čerpadlem a 

k přivedení elektřiny.  

- městys prostřednictvím starosty zaslal správci farnosti 

L. Pilkovi žádost o převod mobiliáře kaple sv. Romedia do 

vlastnictví městyse. P. Pilka přislíbil kladné vyřízení žá-

dosti, je nutné jej však probrat s ekonomickou radou. 

Následně bude žádost předána královéhradecké diecézi.  

došlo k ukončení pronájmu místnosti v čp. 260, a to Ilo-

nou Linhartovou, která zde provozovala kosmetiku a 

pedikúru. 
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INFORMACE ZE 4. ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA 

MĚSTYSE CHOLTICE 

Zasedání se konalo v pondělí 11. 5. 2015 od 18:00 ve 

slavnostní místnosti Zámecké restaurace v Cholticích. 

Zúčastnilo se ho 10 zastupitelů a 3 občané. Zápis 

s přesným zněním usnesení je k dispozici na podatelně 

Úřadu městyse nebo na www.choltice.cz. 

Zastupitelstvo městyse Choltice schválilo uzavření 

smlouvy o kontokorentním úvěru č. 10690/15/LCD 

s Českou spořitelnou, a. s., na částku 1 000 000 Kč na 

překlenutí časového nesouladu mezi tvorbou a potře-

bou finančních zdrojů provozního charakteru, a pověřu-

je starostu k podpisu příslušné smluvní dokumentace. 

Starosta seznámil přítomné se skutečností, že do 19. 5. 

2015 bychom měli na účet Regionální rady ROP Severo-

východ uhradit vratku dotace ve věci Rekonstrukce zám-

ku Choltice – Renesanční zámek čp. 5, a to ve výši 2,9 

mil. Kč.  

Zhruba do měsíce bude městysi uhrazena poslední ne-

proplacená žádost o platbu ve výši 644 tis. Kč. Výbor 

Regionální rady ROP Severovýchod se schází 19. 6., do té 

doby městys zašle žádost o prominutí penále. Odvolání 

k MF ČR stále běží.  

Vzhledem k nutnosti uhrazení vratky bude nutné při-

jmout kontokorentní úvěr ve výši 1 mil. Kč, kterým bude 

zabezpečeno běžné financování provozních potřeb 

městyse do doby, než bude městysi proplacena poslední 

žádost o platbu dotace na rekonstrukci renesančního 

zámku. Jednáním s Českou spořitelnou se podařilo sta-

rostovi vyjednat snížení úroku z původní nabídky ve výši 

2,19 % p. a. na výši 1,98 % p. a. ročně. Úvěr je nutné 

splatit do 31. 5. 2016. Starosta promítal smlouvu a se-

známil zastupitele s jednotlivými ustanoveními smlouvy 

předložené Českou spořitelnou.  

Zajištění úvěru nebude majetkem městyse, ale stan-

dardně budoucími příjmy rozpočtu. Čerpání úvěru pro-

běhne klasickým způsobem, tj. čerpáním z hlavního účtu 

do debetního zůstatku.  

Zastupitelstvo městyse Choltice schválilo uzavření 

smlouvy o úvěru č. 10691/15/LCD s Českou spořitelnou, 

a. s., na částku 11 000 000 Kč na financování akcí Odka-

nalizování SZ části Choltic a rekonstrukce místních ko-

munikací U Školy, Hellichova, Severní a U Obory a pově-

řuje starostu k podpisu příslušné smluvní dokumentace. 

Starosta informoval přítomné, že úvěr ve výši 11 mil. Kč 

by měl být využit na dofinancování stavby Odkanalizová-

ní SZ části Choltic (ve smlouvě označeno jako projekt 1) a 

na akci Rekonstrukce místních komunikací  ulic U školy, 

Hellichova, Severní a U Obory (ve smlouvě označeno jako 

projekt 2). Úvěr musí být vyčerpán do 20. 6. 2016. Stav-

ba Odkanalizování je připravena, je předáno staveniště, 

18. 5. 2015 se zahajují stavební práce. Akce Rekonstruk-

ce MK – jakmile na ulice U Školy a Hellichova nabude 

stavební povolení právní moci, bude zahájeno výběrové 

řízení na dodavatele stavby. O stavební povolení na ulici 

Severní je také požádáno, soutěž na dodavatele stavby 

by měla proběhnout na přelomu roku. Také je nutné 

zadat vyhotovení projektu na ulici U Obory, aby mohlo 

proběhnout výběrové řízení také na konci roku. Starosta 

promítal znění smlouvy a komentoval jednotlivé body. 

Čerpání se bance dokládá fakturami za provedené práce. 

Projekt 1 se musí vejít do výše 4 mil. korun, dotaci získa-

nou od Pardubického kraje ve výši 2,79 mil. Kč je nutné 

doložit před prvním čerpáním. Náklady na projekt 2 ne-

smějí překročit 10,06 mil. Kč. V rámci jednání o úvěru se 

ještě starostovi podařilo vyjednat snížení úrokové sazby z 

původní nabídky 1,17 % na 1,15 % p. a. Fixace úroků je 

na 5 let. Na úrocích bude zaplaceno necelých 900 tis. Kč. 

Výše splátek všech úvěrů je 1,6 mil. Kč ročně po dobu 11 

let. 

Zastupitelstvo městyse Choltice schválilo rozpočtové 

opatření č. 2/2015. Předsedkyně finančního výboru Olga 

Heřmanová seznámila přítomné s rozpočtovým opatře-

ním č. 2/2015, která podrobně rozebrala jednotlivé po-

ložky. Navyšují se příjmy rozpočtu o částku 16 134 

016,047  Kč. Z toho například o 40 tis. Kč příspěvky od 

obcí na hasiče a knihovnu, 23 tis. Kč na knihovnu od 

Krajské knihovny, 11,5 tis. Kč dary od sponzorů na ples 

městyse, 10 tis. Kč za svatební obřady v kapli a obřadní 

síni, 592 tis. Kč doplatek 4. žádosti o platbu – ROP 85 % 

EU, 52 tis. Kč doplatek 4. žádosti o platbu – 7,5 % zdroj 

ČR – oboje renesanční zámek, 1 mil. Kč kontokorentní 

úvěr, 11 mil. Kč investiční úvěr, 2,79 mil. Kč dotace od 

Pardubického kraje na Odkanalizování SZ části Choltic, 

100 tis. Kč dotace od Pardubického kraje na opravy 

chodníků, 462 tis. Kč dotace od Úřadu práce na VPP. 

Částky pod 5 tis. Kč zde nejsou uvedeny. 

Navyšují se výdaje o částku 12 031 233,01 Kč. Z toho o 

57 tis. Kč za stavební práce na vjezdu do budovy techn. 

služeb, 15 tis. Kč pečovatelská služba Přelouč, 5 tis. Kč 

správní poplatek za stavební povolení ul. Severní, 2,95 

mil. Kč vratka dotace – zámek čp. 5, 1,7 mil. Kč odkanali-

zování SZ části městyse Choltice, 6,8 mil. Kč výstavba 

místních komunikací, 25 tis. Kč úroky z úvěru, 12 tis. Kč 

úroky z kontokorentního úvěru, 462 tis. Kč platy a odvo-

dy za VPP. Částky pod 5 tis. Kč zde nejsou uvedeny. 
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Rozdíl mezi příjmy a výdaji činí 4 102 783,46 Kč a tento 

přebytek bude použit v částce 1 mil. Kč na vrácení kon-

tokorentního úvěru a v částce 3,1 mil. Kč na výstavbu 

ulice Severní a U Obory v roce 2016.  

Zastupitelstvo městyse Choltice schválilo rozpočtový 

výhled na roky 2016-2018. Starosta seznámil zastupitele 

s detailním rozpočtovým výhledem pro roky 2016-2018, 

který je každá obec povinna sestavit na období 2 – 5 let 

dopředu. Zdůraznil, že naplňování příjmů rozpočtu je 

tvořeno daňovými příjmy, příjmy z poskytování služeb, 

příjmy z poplatků a běžnými dotacemi. Nepředpokládá 

se žádný prodej obecního majetku. Na opravy obecního 

majetku je každoročně připravena částka kolem 1,9 mil. 

Kč (letos např. opravy místních komunikací za 300 tis. Kč, 

opravy či budování nových chodníku za 300 tis. Kč, nátěr 

střechy na budově ZŠ za 130 tis. Kč, opravy na zámku za 

550 tis. Kč, oprava studny na hřbitově, nátěr střechy 

hasičské zbrojnice, opravy ve zdravotním středisku atd.). 

V roce 2016 lze díky úvěru realizovat výstavbu komuni-

kací v ulicích Severní a U Obory a zbývající dešťovou 

kanalizaci v rámci Odkanalizování SZ části Choltic. Již 

v roce 2017 bude v rozpočtu prostor pro další větší in-

vestice. 

Další zasedání zastupitelstva se bude konat 29. 6. 2015 

v Zámecké restauraci od 18:00 hodin. 

VÝBĚROVÉ ŘÍZENÍ DO MŠ CHOLTICE 

Na počátku dubna proběhl zápis dětí do MŠ Choltice. 

Rodiče dětí se vyzvedli 49 přihlášek, z nichž bylo pro 18 

dětí z Choltic a Ledce a 31  pro děti z okolních obcí. Do 

MŠ bylo vráceno 46 přihlášek, 18 z Choltic a 28  z okol-

ních obcí. Do MŠ bylo přijato celkem 30 dětí: 13 dětí 

z Choltic, 3 děti ze Svojšic, 2 děti z Přelouče, 1 dítě 

z Poběžovic, 3 děti ze Svinčan, 3 děti z Jeníkovic, 1 dítě 

z Lipoltic, 1 dítě z Chrtník, 1 dítě z Jedousova, 1 dítě 

z Turkovic, 1 dítě ze Sovolusk. Do MŠ nebylo přijato cel-

kem 16 dětí: 5 dětí z Choltic (všechny mladší 3 let), 1 dítě 

z Lipovce, 1 dítě ze Svinčan, 3 děti z Bezděkova, 1 dítě 

z Horních Raškovic, 2 děti z Poběžovic, 1 dítě z Pardubic, 

1 dítě ze Sovolusk a 1 dítě z Jeníkovic. 

Ve školním roce 2014/15 chodí na naší mateřinky 75 

dětí, z nichž je 38 dětí z Choltic a 37 z okolních obcí. 

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ 

V sobotu 18. dubna 2015 proběhlo v obřadní síni choltic-

kého zámku „vítání občánků“. Starostou městyse Cholti-

ce Mgr. Tomášem Bolkem byli mezi občany Choltic přiví-

táni Emma, Magdaléna, Tomáš, Matyáš a Natálie. Přiví-

tání miminek, rodičů a příbuzných se ujala členka komise 

pro občanské záležitosti paní Patricie Vachutková. Všem 

přítomným pak zazpívaly ukolébavky Iveta Frýdová a 

Veronika Kaplanová. Poté je vystřídal se slavnostním 

projevem starosta městyse Mgr. Tomáš Bolek. Rodiče se 

následně zapsali do pamětní knihy, obdrželi pamětní list 

a finanční dar a slavnostní akt završilo společné fotogra-

fování. Nově narozeným občánkům i jejich rodičům pře-

jeme hodně zdraví, štěstí a spokojený život. 

NOVÁ ZAHRADNICE 

Na začátku prázdnin nastoupí na pozici zahradnice pro 

park a oboru ing. Lucie Koláčná. Nahradí tak zahradníka 

Petra Bocha, který po dlouhých 43 letech obětavé práce 

pro Choltice odchází do důchodu. Nová zahradnice byla 

vybrána výběrovou komisí ze 4 uchazečů a komisi pře-

svědčila svým otevřeným vystupováním, znalostí pro-

blematiky péče o park a oboru a svými záměry, které by 

chtěla realizovat ve prospěch kvalitní péče a dalšího 

zatraktivnění parku a obory. Její odborné znalosti, které 

získala na střední zahradnické škole v Litomyšli a na 

Mendelově univerzitě v Brně v oboru zahradnické inže-

nýrství, využije městys nejenom při péči o park a oboru, 

ale i pro odborný dohled nad veřejnou zelení v celém 

městysi a při získávání dotací na další revitalizaci parku a 

zámecké obory.  

PROSBA O POMOC 

LLM – kmen Trilobit hledá pro výrobu táborových kamen 

tály (pláty). Hodí se tály z kamen typu Rekreant apod. 

Cena dohodou. Předem moc děkujeme za pomoc. Kon-

takt: Radka Zelenková, tel. 723 943 051 nebo e-mail: 

kmen.trilobit@gmail.com. 

CHOLTICKÉ ZÁŽITKY 

Nové sportovní vyžití nejen pro choltické občany zajišťu-

je společnost Choltické zážitky. Rodiny s dětmi i jednot-

livci si mohou zapůjčit koloběžky, šlapací káry, k dispozici 

je i skákací hrad.  

Více se můžete dozvědět na e-mailu: info@cholticke-

zazitky.cz či na telefonu 773 44 50 50.  
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FOTOOHLÉDNUTÍ 

Staročeské pálení čarodějnic, 30. 4. 2015 

 

Liga hasičů, o pohár městyse, 9. 5. 2015 

 

ODKANALIZOVÁNÍ SZ ČÁSTI CHOLTIC 

V týdnu od 18. 5. 2015 byly zahájeny přípravné stavební 

práce na budování kanalizace v ulicích Hellichova, U 

Školy a Lipoltická. Nejdříve budou práce probíhat v ulici 

Lipoltická od křižovatky s Okružní až na konec městyse 

(květen - červen). Dále se bude pokračovat v ulici Helli-

chova (celý červenec), následně v ulici U Školy (srpen) a 

jako poslední pak v Luční ulici (srpen - září). V září budou 

ještě probíhat dokončovací práce.  

Stavební dvůr, který bude sloužit firmě k uložení staveb-

ního materiálu, bude mít firma na konci ulice U Obory. Z 

tohoto důvodu bude po dobu stavby tato část ulice pro 

občany nepřístupná. 

V rámci výstavby budou budovány i nové přípojky a musí 

dojít k vyřazení septiků u rodinných domů.  

Zde bude nutná finanční spoluúčast majitelů přípojek, tj. 

občanů a městyse.  

Nová přípojka by měla být zakončena revizní šachtou, 

aby vlastník mohl v případě potřeby provádět čištění 

domovní části kanalizace.  

Pokud to bude technicky možné, měli by majitelé RD 

oddělit splaškové odpadní vody od dešťových. Technické 

řešení realizace přípojek bude domlouváno s majiteli na  

místě. Před zahájením stavby kanalizace bude zprovoz-

něna propojka ulic Hellichova a U Školy.  

Stavba splaškové kanalizace bude realizována firmou 

Instav Hlinsko, a.s., která vyhrála výběrové řízení s cenou 

3 992 277 Kč bez DPH.  

Městys byl úspěšný s žádostí o dotaci a získal na tuto 

stavbu 2 790 000 Kč od Pardubického kraje.  

Z rozpočtu městyse tak půjde pouze 1,2 mil. Kč a městys 

tuto částku zajistil z úvěru.  

Na stavbu bude za městys dohlížet technik městyse Pa-

vel Vančura a odborný technický dozor ing. Jiří Hlavatý z 

firmy ŽP Projekt s. r. o. Koordinátorem BOZP je ing. Jiří 

Chaloupka.  

Svoji pomoc s dohledem nad stavbou nabídli i členové 

stavební komise pod vedením ing. Miroslava Horáka.  

Každá stavba kanalizace je náročná nejenom pro staveb-

ní firmu, ale i pro občany dotčené stavbou. Všichni zain-

teresovaní udělají vše proto, aby nepříjemných dopadů 

na občany bylo co nejméně a po co nejkratší dobu.   

 

REKONSTRUKCE MÍSTNÍCH KOMUNIKACÍ 

HELLICHOVA, U ŠKOLY, SEVERNÍ A U OBORY 

Zastupitelstvo městyse svoji většinou schválilo přijetí 

úvěru ve výši 11 mil. Kč, který v částce 1,2 mil. Kč bude 

pokrývat stavbu kanalizace v ulicích U Školy, Hellichova, 

Lipoltická a Luční a ve svém zbytku stavby místních ko-

munikací v ulicích U Školy, Hellichova, Severní a U Obory.  

Pro ulice Hellichova a U Školy, včetně jejich propojení, 

nabylo stavební povolení právní moci a bude zahájeno 

výběrové řízení na dodavatele stavby.  

Předpoklad zahájení budování povrchů je hned po do-

končení stavby kanalizace. 

Pro ulici Severní je o stavební povolení požádáno. Zahá-

jení výběrového řízení na dodavatele stavby je předpo-

kládáno na konci roku a realizace povrchu ulice by měla 

proběhnout v jarních měsících roku 2016. 

Pro ulici U Obory se nyní bude zadávat projekt na komu-

nikaci. Po výběru projektanta a zhotovení studie svolá 

starosta setkání s obyvateli ulice, na kterém bude návrh 

řešení diskutován. Výstavba ulice je plánována na 1. 

polovinu roku 2016. 
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FESTIVAL DĚTSKÝCH PĚVECKÝCH SBORŮ 

V sobotu 9. května se choltickou kaplí sv. Romedia a 

nádvořím choltického zámku rozezněl zpěv dětských 

sborů. Celý pěvecký den zahájil starosta městyse Mgr. 

Tomáš Bolek, dnem prováděla Blanka Bastlová. V pásmu 

se se svými písněmi představil sbor CARO z Raškovic u 

Frýdku – Místku, KAMPATA z Prahy, Myšáci z Řečan nad 

Labem, Tuněchodští zpěváčci ZŠ Tuněchody, Studánka 

Horní Bradlo a také místní sbor Choltíček ZŠ Choltice. Po 

úvodním koncertě v kapli sv. Romedia, kterému přihlíželi 

nejen spokojení rodiče, ale i mnoho návštěvníků, se děti 

přesunuly na nádvoří, kde se rozloučily společným pás-

mem. Celému dni přihlížel vodník na kašně. Poděkování 

patří všem účinkujícím a pořadatelům, kteří se na akci 

podíleli, zejména spolupořadatelce Zdeňce Houfové.                                 

Lukáš Rychtecký 

 

730 LET OD PRVNÍ PÍSEMNÉ ZMÍNKY  

V sobotu 16. května 2015 oslavil městys výročí 730 let od 

první písemné zmínky a 30 let od otevřené nové školní 

budovy. Počasí přálo, a tak zámecké nádvoří přivítalo 

odpoledne stovky návštěvníků, kteří se přišli podívat na 

vystoupení dětí ze ZŠ Choltice a ZUŠ Přelouč. Kromě 

slavnostní školní akademie, kterou uváděla Mgr. Zuzana 

Bílková, byl také připraven koncert Choltického mládí a v 

závěru k tanci a poslechu hrála kapela Mgr. Václava 

Čermáka. Celý den zahájily proslovy starosty městyse 

Mgr. Tomáše Bolka a ředitele školy Mgr. Aleše Kaliny. 

Pro příchozí byla nově otevřena část zámecké expozice o 

Cholticích, kde se lidé mohli na fotografiích zavzpomínat 

na časy před dvaceti třiceti lety, dozvěděli se informace o 

rodácích i o sboru divadelních ochotníků. Na nádvoří se 

poté představily téměř všechny spolky, které v Cholticích 

jsou.  

Za vidění určitě stála i základní škola a všechny její histo-

rické budovy, které si mohli návštěvníci prohlédnout v 

rámci dne otevřených dveří. 

Poděkování patří všem, kteří se na slavnostním dnu podí-

leli, ať již jako účinkující, či v rámci příprav.  

Dovolte mi, abych Vás touto cestou osobně pozval na 

výstavu o Cholticích, která bude přístupná do 21. 6., vždy 

od úterý do neděle v časech mezi 10.-17. hodinou a je 

ZDARMA. Těším se na Vaši návštěvu.       Lukáš Rychtecký 

KNIHOVNA V CHOLTICÍCH 

Přednáška o Novém Zélandu 

Čtvrteční termín přednášky byl netradiční, ale nakonec 

byla všechna místa zaplněna. Během podvečera jsme se 

dozvěděli mnoho zajímavostí ze života Novozélanďanů. 

Prošli jsme stručně historii, krásnou přírodu i současný 

život ve městech. 

Určitě je život na Novém Zélandu v mnohém inspirací 

pro naši Českou republiku. Funkci sekaček (které nám 

neustále vrčí v zahradách) zastávají všudypřítomné houfy 

oveček. S módou si velké starostí nedělají, klidně vyrazí 

do města i v holínkách. Obyvatelé jsou přívětiví  a rádi se 

podělí i o svůj úlovek ze zvěřiny za možnost ochutnat 

českou becherovku. Občerstvení bylo připraveno 

v duchu novozélandské kuchyně. Sendviče se spoustou 

zeleniny a tradiční dort Pavlova, který byl údajně poprvé 

upečen pro ruskou primabalerínu Annu Pavlovou  při její 

návštěvě na Novém Zélandu v roce 1926. Příští cestova-

telská přednáška knihovny bude v podzimních měsících. 

Tentokrát se podíváme s RNDr. Vladimírem Lemberkem 

do Grónska.                                                  Radka Zelenková 

85 účastníků uklidilo oboru 

V sobotu 18. 5. 2015 byla zahájena celorepubliková akce 

Ukliďme Česko. 

Sešlo se 85 účastníků z řad Mateřské školy Choltice, 

kmene Trilobit a družiny ZŠ Choltice. Prošli jsme celou 

oboru, všechny nasbírané odpadky jsme roztřídili a uložili 

na určené místo.  

Pan starosta Mgr. Tomáš Bolek nám spolu se svojí ženou 

přivezl velký věnec buřtů a my tak příjemné dopoledne 

zakončili společným táborákem.  

Za zvuku kytary jsme ještě nasadili v oboře darované 

jedlé kaštany a šli domů odpočívat. Určitě se zapojíme i 

příští rok. Velké poděkování patří všem, kteří se zúčastni-

li.  Díky nim  máme naši oboru opět čistou a krásnou. 

Zvláštní poděkování patří městysi Choltice za buřtové 

občerstvení, Markétě Homolové za sladkou tečku  a za-

městnancům městyse Choltice za likvidaci nasbíraného 

odpadu. 

Za spokojené účastníky Radka Zelenková a Eva Nevolová 
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POZVÁNKA NA AKTIVNÍ PROŽITÍ VOLNÝCH CHVIL 

Prodejní a zážitková výstava Kreativ, kterou pořádá Čes-

ká abilympijská asociace v pátek 29. a v sobotu 30. květ-

na od 9 do 17 hodin v pardubické Tipsport areně (zimní 

stadion) – vstup je zdarma, je akce s řadou tvořivých 

dílen (workshopů) různého zaměření a s nabídkou origi-

nálního oděvního, drogistického i jiného zboží.  

V jednotlivých dílnách budete mít možnost si vyzkoušet i 

některé nezvyklé či méně známé volnočasové aktivity: 

výrobu náramků z paměťového drátu, tvoření z korálků 

nebo vytlačování marcipánu do dřevěných forem, uvidíte 

i ukázky předení a mnohé další dovednosti.  

Nezapomeňte navštívit ani národní abilympiádu, 23. 

ročník soutěžní přehlídky schopností a dovedností osob 

se zdravotním postižením.  

Pro podrobné informace navštivte weby www.kreativ-

pardubice.cz a www.abilympiada.cz. 

Miloš Kajzrlík, Česká abilympijská asociace 

KONCERT SKUPINY OLYMPIC 

V sobotu 25. dubna zavítala do Choltic kapela Olympic, 

která v prostoru pod Zámeckou restaurací zahrála své 

největší hity. Koncertu přihlíželo více než sedm stovek 

spokojených posluchačů.  

MÓDNÍ PŘEHLÍDKA A VÝSTAVA PALIČKOVANÉ 

KRAJKY A MALOVANÉHO HEDVÁBÍ 

 

V sobotu 25. dubna se na zámeckém nádvoří uskutečnila 

módní přehlídka oděvů a doplňků z paličkované krajky a 

malovaného hedvábí. V zámku čp. 5 byla poté otevřena 

prodejní výstava, kterou můžete navštívit každý den 

kromě pondělí, až do konce května. 

Autorkou výstavy a výrobků je Iva Vanžurová. S paličko-

vanou krajkou se setkala poprvé ve svých čtrnácti letech. 

Podle tehdy dostupné slovenské knížky o paličkování 

začala sama skládat první vzory. Své znalosti dále rozvíje-

la v letohradské pobočce Školského ústavu umělecké 

výroby Praha, kde v roce 1995 získala osvědčení. Výuční-

ho listu v oboru „Ruční krajkářka" na textilní škole ve 

Velkém Poříčí dosáhla v roce 1996. Dále své výtvarné 

schopnosti rozvíjí pod občasným vedením naší přední 

krajkářky a akademické malířky Milči Eremiášové na 

výtvarně zaměřených kurzech. Její práce dělají radost po 

celém světě. 

Iva Vanžurová vytváří krajku ve všech jejích podobách od 

miniatur šperků po krajku oděvní, stolní i závěsné tapisé-

rie... Malbou na hedvábí se začala zabývat v roce 2001. 

Za své krajky získala 1. místo v soutěži Židovského muzea 

v Praze – „Davidova hvězda" , 1. místo v soutěži "Archi-

tektura věčná inspirace" ve Žďáru nad Sázavou, tamtéž o 

rok později třetí místo v tématu oděvní krajka a v dalším 

roce zvláštní ocenění za mistrovskou práci v krajce na 

téma Květ s krajkou Zimní snění. Její Sluníčko získalo ve 

Vamberku v roce 2003 cenu Diváka. 

KALENDÁŘ AKCÍ 

31. 5. 2015 – Dětský den v zámeckém areálu 

12.-13. 6. 2015 – Řemesla na zámku 

 

20. 6. 2015 – 12. ročník festivalu chrámových a komor-

ních sborů 

26. 6. 2015 – Noční útoky – SDH  

5. 9. 2015 – Choltický deštník 

Choltický zpravodaj vydává Úřad městyse Choltice, který je 

rovněž autorem neoznačených příspěvků. Choltický zpravo-

daj je od 23. 5. 2012 zaregistrován pod evid. číslem MK ČR E 

20784. V případě zájmu o otištění příspěvku kontaktujte 

předsedkyni sociální komise a komise pro informace V. Fižo-

vou (tel.: 721 580 359, e-mail: vendula.fizova@gmail.com).  


